
S 
HANDIKAPPRÅDET VID FASTIGHETS- OCH 
SALUHALLSNÄMNDEN, MARKNÄMNDEN, TRAFIK-
NÄMNDEN OCH STOCKHOLMS STADS PARKERINGS AB. 

Protokoll nr  
13, 2006. 

 
Tid: Torsdag 16 november 2006, 14-16.30. 
Plats: Fleminggatan 4, Gamla Biblioteket.  
 
Justeras: 
 
 
Ken Gammelgård                    Lasse Gustafsson 
 
 
Närvarande: 
Ledamöter. Handikapporganisationernas representanter. 
Ken Gammelgård ordf. (DHR), Elisabeth Bergvall (R), 
Lasse Gustafsson (NHR), Åsa Jansson (RBU) och 
Hjördis Stolt (Astma och allergi). 
 
Förhinder: Dagny Mörk (SRF) och Carin Priklonsky 
(HRF). 
 
Tjänstemän: Fastighets- och saluhallskontoret (FSK): 
Klas Nilsson. Markkontoret (MK): Anna Haag §§ 1-3. 
Trafikkontoret (TK): Fredrik Alfredsson § 5 och Lennart 
Nilsson (sekr.). Stadsbyggnadskontoret (SBK): Ann-
Marie Stenman § 4. 
 
 
§ 1. Godkännande av dagordning. 
Fastställs på sätt som framgår av protokollet. 
 
§ 2. Justering av dagens protokoll. 
Till att justera dagens protokoll utses ordföranden och 
Lasse Gustafsson. 
 
§ 3. Information och samtal om Hjorthagen. 
Anna Haag (MK) ger en lägesrapport. 
__________________________________________ 
Adr. Box 8311, 104 20 Stockholm. Tel. 508 26 000. 
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Planen för området är inte färdig. Arbetsnamnet är Norra 
Djurgårdsstaden och omfattar området från Ängsbotten 
till Ropsten och Gasverket. Ca 5000 nya lägenheter 
kommer att byggas men även gamla byggnader ska 
användas för handel, service mm. Den första 
inflyttningen beräknas ske 2010.  En innerstadskaraktär 
med kvarter eftersträvas. Husen blir 4-8 våningar höga. 
Flera bussar och eventuell spårvagn kommer att öka 
kollektivtrafikens kapacitet. Området är delvis kuperat. 
Försök görs för att åstadkomma bra grönytor vid gatorna 
med möjlighet till uteserveringar.    
 
Rådet framhåller betydelsen av att: 
 - det ges en bra förbindelse till Nationalstadsparken 
 - terrasser och balkonger görs tillgängliga  
 - Rådet ges tillfälle att följa arbetet bland annat med    
   tanke på planerna för gång- och cykelväg och    
   möjligheten att parkera med handikappfordon. 
 
§ 4. Information om enkelt avhjälpta hinder. 
Ann-Marie Stenman (SBK) redogör för SBK:s arbete 
och utgår från vad som sägs i PBL och Boverkets 
föreskrifter. Staden har ansvar för att åtgärda brister på 
sin egen mark och i stadens lokaler. Staden är också 
tillsynsmyndighet gentemot fastighetsägarna. Vid 
bedömningen ser SBK på nyttan av åtgärden, 
förutsättningarna på platsen och om det är rimligt att 
göra förbättringen. Insatsen ska inte vara orimligt 
betungande och inte heller äventyra verksamheten för en 
mindre näringsidkare.  
  
Drygt 600 anmälningar har inkommit. De flesta rör  
lokaler, t ex entréer till restauranger. Samarbete sker med 
bygglovshandläggare vid bedömningen. Hjälp ges även 
av ingenjör på Bostadsanpassningsavdelningen. Brev  
sänds till fastighetsägarna med frågan om hur de ser på 
anmälan innan stadens bedömning sker. Exempel på  
hinder som åtgärdats är dörrautomatik till vårdcentral 
och folktandvård.    
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Rådet avser att tillsammans med SBN:s handikappråd 
sända en skrivelse till KF om att det behövs en tydlig  
strategi för stadens arbete med enkelt avhjälpta hinder 
och resurser för detta.  
 
§ 5.  Fråga om handikapparkeringsplatser på 
Slöjdgatan. 
Fredrik Alfredsson (TK) informerar om läget. Det är 
begränsat utrymme i området bland annat på grund av 
byggtrafik. Polisen har tidigare sagt nej till en plats för 
fordon med handikapparkeringstillstånd. Möjligheten att 
parkera på intilliggande gator diskuteras. Ett nytt försök 
att ordna en handikapparkeringsplats på Slöjdgatan ska 
göras, vilken rådet ser positivt på.  
 
§ 6. Handlingarnas och lokalernas tillgänglighet. 
Det framförs att allt fungerat bra. Betydelsen av att 
hörslingan är uppladdad, så att den fungerar under hela 
sammanträdet, har framförts till FSK. 
 
§ 7. Protokoll för sammanträdet 2006-10-26. 
Det anmäls att protokollet har justerats och lämnats till 
nämnderna och styrelsen.   
 
§ 8. Gångstråk framför servicehuset vid 
Rinkebyplan. Förslag till skrivelse till TN hade utsänts. 
Rådet förordar markvärme framför Servicehuset i 
Rinkeby och föreslår att behovet av markvärme vid 
övriga servicehus ses över.  
 
§ 9. Informationsskylt om oframkomlig gångväg. 
Förslag till skrivelse till TN hade utsänts. 
 
Rådet godkänner förslaget efter ändringar.    
 
§ 10. Eventuella frågor om byggnation på Lilla 
Essingen (angöringsförhållanden mm).  
Detta tas eventuellt upp på något kommande 
sammanträde. 
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§ 11. Frågor om planerna för Strömkajens 
ombyggnad (angörings- och parkeringsplatser,  
skyltning, markbeläggning mm).  
Detta planeras att tas upp på rådets nästa sammanträde.    
 
§ 12. Rådets sammansättning och arbetsuppgifter. 
Sekreteraren informerar om sådant som framgår i 
budgettexten när det gäller frågor som är viktiga för 
personer med funktionshinder. 
 
Exploateringsnämnden. 
Genom effektiv, ekonomisk och miljövänlig 
markanvändning bidra till en tillgänglig och miljövänlig 
stad. 
 
Fastighetsnämnden. 
Förbättra tillgängligheten i de offentliga lokaler som 
förvaltas av nämnden. 
 
Trafik- och renhållningsnämnden. 
Stadens avfallssystem ska uppvisa en god tillgänglighet 
och vara resurseffektiv och miljöanpassat. 
 
Arbeta fram förslag som möjliggör försöksverksamhet 
för vissa varutransporter, taxi och färdtjänst att köra i 
kollektivtrafikkörfält. 
 
Gatumiljön bör planeras så att underhåll och snöröjning 
görs med särskilt hänsynstagande till behovet hos äldre 
och personer med funktionsnedsättning. 
 
En ny belysningspolicy ska arbetas fram. Gångtunnlar 
bör undvikas. Gatuunderhållet ska förbättras. 
 
Stockholms stads parkerings AB 
Tillskapa effektiva och attraktiva infartsparkeringar med 
ett gott serviceutbud. 
 
Fortsätta kvalitetsarbetet inom bolaget. 
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Rådet diskuterar vilka råd som bör finnas för de olika 
nämnderna och styrelsen och föreslår tre råd knutna till 
nämnderna enligt följande: 
 
Handikappråd för Stadsbyggnadsnämnden och 
Exploateringsnämnden. 
Handikappråd för Trafik- och renhållningsnämnden och 
Stockholms Stads Parkerings AB. 
Handikappråd för Fastighetsnämnden och Miljö- och 
hälsoskyddsnämnden. 
 
Lasse Gustafsson fick i uppdrag att framföra rådets 
synpunkter till HSO. 
 
Rådet väntar på svar från borgarrådet Mikael Söderlund 
om framfört önskemål om sammanträffande med 
anledning av den nya borgerliga majoriteten och dess 
plattform.  
 
§ 13.  Övriga frågor. 
Utförsäljning av stadens mark.  
 
Rådet ser med oro på förslag om att staden ska sälja 
mark. Om så sker kan det betyda att det som krävs enligt 
PBL inte gäller fullt ut och att lokala bestämmelser sätts 
ur spel. Rådet beslutar att tillskriva berörda nämnder om 
saken.  
 
§ 14. Nästa sammanträde. 
Nästa möte hålls torsdag 7 december 2006. kl. 14-16. 
Rådet kommer att avsluta årets arbete med att äta 
tillsammans efter sammanträdet kl. 16.00.  
 
 
Vid protokollet 
 
Lennart Nilsson 
Sekreterare 
 
 


